
Główny 

d Statystyczny Urzą 

Informacje o Głównym Urzędzie Statystycznym 
w tekście łatwym do czytania i zrozumienia 

- ETR (EASY TO READ) 



GUS INFORMACJE O GŁÓWNYM URZĘDZIE STATYSTYCZNYM 

Gdzie znajduje się Główny Urząd 
Statystyczny? 

Główny Urząd Statystyczny znajduje się 
przy Alei Niepodległości 208 w 
Warszawie. 
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Czym zajmuje się Główny Urząd 
Statystyczny? 

Zajmujemy się zbieraniem danych 
(informacji) wpływających na nasze życie. 
Takie dane dotyczą na przykład życia 
społecznego lub gospodarczego. 
Później, zebrane dane przygotowujemy, 
analizujemy (czyli działamy tak, aby wyja-
śnić jakiś problem lub zjawisko), a wyniki 
naszych analiz publikujemy. 

Wyniki przedstawiamy za pomocą liczb wraz 
z komentarzami, tak aby każdy mógł 
zrozumieć przygotowaną przez nas analizę. 
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Jak zbieramy dane? 

Dane zbieramy między innymi przy pomocy 
badań ankietowych (to specjalny dokument 
zawierający pytania). 
Losowo wybieramy osoby do badania ankietowego 
i zapraszamy je do naszego badania. 

Oprócz tego, co 10 lat organizujemy 
Narodowy Spis Ludności – w tym badaniu 
zbieramy dane od wszystkich osób 
mieszkających w Polsce oraz o Polakach 
mieszkających za granicą. 
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Strona internetowa Głównego Urzędu 
Statystycznego

Prowadzimy też stronę internetową, na 
której umieszczamy ważne informacje 
związane ze statystyką. Nasza strona 
internetowa dostępna jest pod adresem 
stat.gov.pl. Znajdziesz na niej między 
innymi podstawowe dane dotyczące życia 
społecznego, gospodarczego i 
środowiska (informacje sygnalne). Oprócz 
tego znajdziesz publikacje, komunikaty, 
dane obrazkowe (infografiki). 
Badania są podzielone na tematy, 
których dotyczą, takie jak praca, zdrowie 
czy ludność. Na stronie znajdziesz też 
najważniejsze dane ze wszystkich 
16 Urzędów Statystycznych.
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Główny Urząd Statystyczny prowadzi 
Krajowy Rejestr Urzędowy Podziału 
Terytorialnego Kraju (TERYT) oraz 
Krajowy Rejestr Urzędowy Podmiotów 
Gospodarki Narodowej (REGON). 
Informacje o obu tych rejestrach 
znajdziesz w zakładce na naszej stronie 
internetowej: Rejestr TERYT oraz Rejestr 
REGON. 
Nasza strona ułatwia korzystanie z niej 
osobom niedowidzącym. Można na niej 
ustawić wielkość czcionki i kontrast. 
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Portal edukacyjny 

Główny Urząd Statystyczny prowadzi 
również działania pomagające zrozumieć 
statystykę. Od wielu lat zapraszamy na 
lekcje w szkołach, spotkania, seminaria i 
konferencje. Mają one na celu 
wyjaśnianie zasad działania i znaczenia 
statystyki publicznej. Uczymy jak 
prawidłowo korzystać z danych 
statystycznych, które mają ogromne 
znaczenie dla funkcjonowania państwa i 
rozwoju kraju. 
Działania kierujemy do przedszkolaków, 
uczniów, studentów, nauczycieli, 
administracji publicznej i samorządowej, 
naukowców, przedsiębiorców i ogółu 
społeczeństwa. 
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Prowadzimy też Portal Edukacyjny na 
stronie 
https://stat.gov.pl/portal-edukacyjny/. 
Można w nim znaleźć wiele ważnych i 
ciekawych informacji o statystyce. 
Przygotowaliśmy materiały dla dzieci, 
młodzieży, studentów i nauczycieli oraz 
dla każdej osoby zainteresowanej 
statystyką. 
Prowadzimy też konkursy o tematyce 
statystycznej: Olimpiadę Statystyczną, 
Europejski Konkurs Statystyczny i 
Konkurs Prezesa GUS na najlepszą pracę 
magisterską i doktorską. 
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Główny Urząd Statystyczny oraz inne 
Urzędy Statystyczne 

Oprócz Głównego Urzędu Statystycznego 
w Polsce są też inne Urzędy Statystyczne. 
Wszystkie Urzędy Statystyczne 
współpracują ze sobą w ramach swoich 
zadań. 
W sumie w Polsce jest 16 Urzędów 
Statystycznych - po jednym w każdym 
województwie. 
Wszyscy pracownicy urzędów 
statystycznych tworzą służby statystyki 
publicznej. 
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Służbą statystyki publicznej kieruje 
Prezes Głównego Urzędu Statystycznego. 
Prezesem Głównego Urzędu 
Statystycznego jest dr (skrót od tytułu 
naukowego – doktor) Dominik Rozkrut. 

W zadaniach Prezesa Głównego Urzędu 
Statystycznego pomagają dyrektorzy 
wszystkich Urzędów Statystycznych oraz 
pracownicy statystyki publicznej.
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Dostępność architektoniczna 

Do naszego budynku wejdziesz wejściem 
głównym od Alei Niepodległości 208. 

Jeśli przyjedziesz do nas samochodem, 
możesz skorzystać z miejsc parkingowych 
dla osób niepełnosprawnych. 
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Kiedy wejdziesz wejściem głównym, po 
lewej stronie zobaczysz biuro przepustek. 
To miejsce pełni również funkcję recepcji. 

Tu możesz poprosić o pomoc w dotarciu 
do miejsca, które Cię interesuje. 

Możesz użyć platformy dla wózków, która 
znajduje się przy schodach w holu 
głównym. 
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W holu głównym możesz skorzystać z 
toalety dla osób niepełnosprawnych. 

Możesz też użyć windy dostosowanej do 
osób ze szczególnymi potrzebami. Windy 
są odpowiednio szerokie dla wózków, 
mają informację głosową oraz 
oznakowanie dla osób niewidomych. 
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Centralna Biblioteka Statystyczna

W Głównym Urzędzie Statystycznym 
znajduje się Centralna Biblioteka 
Statystyczna. Aby do niej dotrzeć, po 
wejściu do budynku wejdź po schodach i 
kieruj się korytarzem na prawo.
W Centralnej Bibliotece Statystycznej 
działa czytelnia i wypożyczalnia. 
Możesz na miejscu korzystać ze wszystkich 
dostępnych publikacji takich jak książki, 
czasopisma, mapy, roczniki statystyczne 
(czyli wydawane co roku najważniejsze 
statystyki dotyczące Polski oraz 
porównanie ich ze statystykami z innych 
krajów). Możesz również zamówić u nas 
wykonanie kopii materiału, który Cię 
interesuje. Oferujemy ksero, skany, kopie 
płyt CD. Zawsze możesz także wykonać 
kopie we własnym zakresie na przykład 
robiąc zdjęcia tekstu przy pomocy 
własnego aparatu fotograficznego.
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Godziny pracy czytelni i wypożyczalni 

Czytelnia jest czynna od poniedziałku do 
piątku, w godzinach od 8:00 do 15:45. 

Wypożyczalnia jest czynna od 
poniedziałku do piątku, w godzinach 
od 8:45 do 15:30. 

Jeśli masz jakieś pytania do pracowników 
Centralnej Biblioteki Statystycznej, 
możesz je zadać pisząc wiadomość na 
adres: r.tworzydlo@stat.gov.pl 
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Informatorium Statystyczne 

W Głównym Urzędzie Statystycznym 
znajduje się Informatorium Statystyczne. 
Wejście do Informatorium Statystycznego 
znajduje się przy skrzyżowaniu Trasy 
Łazienkowskiej i Alei Niepodległości. 

W Informatorium Statystycznym możesz 
zapoznać się z danymi statystycznymi i 
publikacjami wydawanymi przez nas i 
inne urzędy statystyczne. Pracownicy 
Informatorium Statystycznego chętnie 
odpowiedzą Ci na pytanie, gdzie 
znajdziesz dane których szukasz. 

Godziny pracy Informatorium 

Informatorium Statystyczne jest czynne 
od poniedziałku do piątku, w godzinach 
od 8:00 do 16:00. 
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Tłumacz Polskiego Języka Migowego 

Jeżeli potrzebujesz skorzystać z pomocy 
tłumacza polskiego języka migowego, 
możesz zgłosić taką potrzebę pod 
numerem telefonu 22 608 31 12 lub 
napisać do nas na adres: 
Sekretariat-DK@stat.gov.pl. 

Kontakt z Głównym Urzędem 
Statystycznym 

Pracujemy od poniedziałku do piątku, w 
godzinach od 8:15 do 16:15. 

Jeśli masz inne pytania związane z pracą 
naszego Urzędu zadzwoń pod numer 
Kancelarii: +48 22 608 30 00. 
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